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Evaluering af studietur til Island
Dok.nr.: 9437
Sagsid.: 15/56
Initialer: kakk
Åben sag

Sagsfremstilling
Udvalget for Plan og Teknik var på studietur til Island fra 22. til 25. september 2015. 
Turen var planlagt med baggrund i fokuspunkterne natur (herunder 
benyttelse/beskyttelse), urbanisering/affolkning af mindre landsbyer, 
lokalplanlægning/byplanlægning samt håndtering af kollektiv trafik i et land med store 
geografiske afstande og mange mindre byer.
 
Udvalget drøftede turen på udvalgsmødet den 8. oktober 2015. Turen evalueres nu med 
baggrund i vedlagte notat udarbejdet af forvaltningen.

Det er besluttet, at fagudvalgenes studieture skal evalueres ud fra følgende parametre: 

·      Forberedelse af turen, herunder materiale, information mv.

·      Afvikling af turen

·      Relevans af indholdet

·      Vurdering af/opsamling fra de forskellige besøg, steder m.v.

·      Hvordan kan inspirationen bruges fremadrettet – nævn et tema eller elementer af et 
tema, der kan implementeres i Varde Kommune, og hvordan det eventuelt. vil kunne 
gøres

·      Vurdering af studiebesøgets betydning i forhold til udmøntning af ’Vi i naturen’ 
 
Efter behandling i Udvalget vil notatet indgå i Byrådets samlede evaluering af alle 
fagudvalgenes studieture.

Forvaltningens vurdering
I studieturens program var indtænkt elementer, som kunne inspirere til udmøntning af 
visionen på plan- og teknikområdet i Varde Kommune. Særligt kan fremhæves samspillet 
mellem turisme og natur/benyttelse og beskyttelse.

Retsgrundlag
Kommunalfuldmagten

Økonomi
Ingen

Høring
Ingen
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Anbefaling
Forvaltningen anbefaler,

at Udvalget evaluerer studieturen ud fra de nævnte parametre, og

at Udvalget drøfter hvilke elementer, der skal indgå i det videre arbejde i forhold til: 

 Naturbenyttelse/beskyttelse

 Naturturisme

 Udvikling af lokalsamfund – herunder kollektiv trafik og fastholdelse af unge 
borgere i mindre byer

Beslutning Udvalget for Plan og Teknik den 12-11-2015

Fraværende: Ingen

Anbefalingen blev godkendt.
 
Udvalget bemærkede, at mange af de ting som nævnes i rapporten er absolut brugbare i 
det videre forløb med arbejdet omkring kommune- og lokalplanarbejdet.
 
Nedslagspunkter rundt i nationalparken dem skal vi arbejde med i vor egen nationalpark. 
 
Vi er ikke gode til at fortælle andre om vores del af nationalpark og verdensarv. 
 
Fokus på de ting vi er stærke til – fiskeri og kanosejlads i og på Varde Å.
 
Vore byer og udfordringer omkring kollektivtrafik – her kunne vi måske bruge noget af 
det som er blev brugt på Island.
 
Skellet mellem benyttelse og beskyttelse blev drøftet.
 
Erfaringerne kan videregives til Nationalpark Vadehavet omkring markedsføring 
Nationalparken.
 


